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quan van al tribunal, s’ha de suspendre fins que el tribunal 
determine . És el lot corresponent a l’Horta Sud . S’adjudicaran 
460 places .

En total, les places adjudicades al finalitzar el concurs, quan 
adjudiquem estes, seran 2 .836, no 3 .300, perquè no s’han 
presentat suficients ofertes a cobrir les 3.300. La raó per la 
qual no s’ha arribat a 3 .300 és que no han hagut més ofertes 
de les empreses privades .

Però, en qualsevol cas, quan el tribunal solucione, tindrem 
2 .836 places que, a més, arreglaran el tema de la sentència 
del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana 
que –i vosté ho sap– va declarar il·legal el segon i el tercer terç 
del sistema d’accessibilitat ideat per l’equip Blasco-Cotino . 
(Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon:

Gràcies, vicepresidenta .

Senyor Woodward .

El senyor Woodward Poch:

Realmente, agradezco la respuesta, si nos clarificamos con 
lo de las plazas, que estábamos un poco perdidos… Pero, 
realmente, al final, seguimos teniendo una carencia, como 
decía el informe de los directores y directoras, importante .

¿Tiene previsto la conselleria, para llegar a esas 13 .000 plazas 
que, digamos, serían las plazas medias de nivel nacional, 
algún tipo de concierto o plazas propias para poder llegar 
a esa media en un corto, mejor dicho, medio plazo, en esta 
comunidad .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon:

Gracias, señor Woodward .

Senyora vicepresidenta, té la paraula .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Bé, m’alegre que haja respost perquè he sigut prou concreta . 
Vull dir que la pregunta esta resposta .

Mire, nosaltres ens vam plantejar la desmercantilització 
dels serveis socials . Si vosté ha vist el baròmetre del qual 
me parlava s’adonarà que les accions del Consell estan molt 
entroncades en les prioritats de la gent . Estem en sintonia 
amb la gent . La major part de persones enquestades establix 
com a primera prioritat ajudar les famílies empobrides –ahí 
està l’agenda valenciana d’inclusió–; la segona és el tema 
de les ajudes a la dependència –ahí estem fent tot el treball 

que estem fent, i aixina, etcètera; la quarta, efectivament, és 
persones majors .

Miren, quant al tema de com gestionar els serveis socials, i la 
llei també . . ., com vosté va estar també en la presentació ho 
sap, ho establix aixina . Prioritat u, públic, oferta pública; i en 
això estem treballant . De fet, s’han concertat places, moltes 
places que estaven sense concertar, municipals públiques, que 
estaven pagant dos voltes una mateixa plaça a les empreses 
privades amigues del cercle de l’antic govern, mentre teníem 
places públiques sense concertar . Això ha ampliat l’oferta .

Hem ampliat l’oferta també i anem a estabilitzar les entitats 
del tercer sector, que és la segona prioritat . Quan no pot ser 
públic, anem al sector sense ànim de lucre, tercer sector . I, 
després, la col·laboració publicoprivada que també és molt 
important . Òbviament van a eixir més concursos . Estem 
treballant en eixa idea . També estem treballant en la idea de 
possiblement un acord marc . I, després, està una qüestió molt 
important que vostés han passat per alt, que és la prestació 
de garantia, que introduïx el decret de maig del 2017 que 
establix l’accés a les prestacions i als serveis públics en les 
persones en situació de dependència on quan no podem oferir 
una plaça en la xarxa pública, a menys de vint quilòmetres de 
casa, s’oferix la prestació de garantia que cobrix el preu de 
cost de referència . I este és un altre recurs que està ahí .

És a dir, que tenim els concursos, les places que ja anem a tindre 
concertades, com estes que li he explicat, tenim les públiques, 
tenim les del tercer sector i tenim la prestació vinculada de 
garantia, que és una altra manera, també, de col·laboració 
publicoprivada perquè el que fem és pagar el cost de la plaça . 
I eixa també és una oferta que en este moment s’està oferint a 
les persones en situació de dependència . I són les tres vies per 
on anem a seguir treballant per a poder assolir eixe objectiu .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon:

Gràcies, vicepresidenta .

Passem a continuació, senyories, a la pregunta 1 .278, formulada 
per la diputada Noelia Hernández, del Grup Parlamentari 
Socialista al conseller d’Hisenda i Model Econòmic .

Quan vullga .

La senyora Hernández Sánchez:

Muchas gracias, señor presidente .

Sobre el cambio de modelo productivo, yo creo que ya hemos 
hablado en multitud de ocasiones en este parlamento, y hay 
partidos que tenemos bastante claro cómo es necesario 
afrontar la economía y las políticas de apoyo a los sectores 
productivos, que debe ser de una manera diferente a cómo se 
había hecho hasta hace unos años .

Para ilustrar esto y cuáles son algunas de las necesidades 
de nuestros sectores productivos voy a dar algunos datos 
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recientes de los sectores productivos valencianos . En primer 
lugar, las últimas cifras publicadas por la oficina española 
de patentes y marcas muestran cómo entre 2013 y 2016 la 
Comunidad Valenciana continuó creciendo en el contexto 
nacional en cuanto a desarrollos científicos patentados. Sin 
embargo, perdió relevancia en el número de patentes de 
diseño industrial registradas por las empresas .

En segundo lugar, según el informe de la fundación Cotec, 
realizado junto con el IVIE, las empresas valencianas 
continúan invirtiendo un 6,5% más que la media nacional 
en activos tangibles, como inmuebles, pero no queda bien 
parada en la inversión en activos intangibles, como la 
formación o la I+D+I, donde solo invierte el 70% de la media 
nacional . Sin embargo, la inversión en activos intangibles está 
directamente relacionada con los aumentos de productividad 
y, por consiguiente, con la capacidad de generar empleo y de 
pagar salarios más altos y diferenciarse de la competencia 
que, como hemos visto en el barómetro, sigue siendo una de 
las prioridades o de las preocupaciones de los valencianos .

No solo esto . La creciente necesidad de incluir las nuevas 
tecnologías en los procesos de producción a través de la 
robotización o de la automatización para competir en un entorno 
global aumenta la necesidad de financiación de las empresas.

La Comunidad Valenciana es uno de los polos de concentración e 
impulso de startups en España . Este sector requiere de captación 
de financiación e inversiones para poner en marcha y consolidar 
ese tipo de proyecto con un alto componente tecnológico .

Todo esto que he contado hace…, nos da una fotografía 
bastante real de cómo están los sectores económicos 
valencianos y de que para mejorar en activos intangibles 
va a ser necesario tener una financiación a la que la banca 
tradicional no accede porque reclama retornos a muy corto 
plazo para poder devolver esos créditos y esos préstamos .

En la Comunidad Valenciana hemos creado una banca pública 
que sí que puede dar cabida a la financiación de este tipo de 
proyectos y suplir esa falta de financiación tradicional, por 
decirlo de alguna manera, y que no haya que recurrir solamente a 
bussines angels, a familia, o lo que se llama fools, friends and family .

Por eso creo que esto sí que es una apuesta real para cambiar 
el modelo productivo ya que da soporte y apoyo a proyectos 
que de otra manera no serían para nada viables y que sí que 
van a conseguir cambiar el tipo de estructura o de modelo 
económico que tenemos en nuestra comunidad .

Este tipo de ayudas en financiación, además de suponer 
colaboración público-privada, porque da cabida también a que 
agentes inversores privados colaboren con el banco público 
de La Generalitat, constituye una pata más de la política 
económica industrial de impulso del botànic, de impulso a la 
innovación, a la internacionalización, a la (inintel·ligible)  . . . y al 
emprendimiento .

La semana pasada aprobamos el decreto que aprueba el 
fondo de fondos para actividades emprendedoras y, por eso, 
señor conseller, quisiera saber si puede profundizar sobre el 
objeto y la operativa de este fondo y cómo va a afectar a los 
sectores productivos valencianos .

Muchas gracias .

El senyor vicepresident segon:

Gracias, señora Hernández . (Aplaudiments)

Honorable conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyor president .

Senyories .

Efectivament, eixos dos fons estan adscrits a la conselleria 
d’hisenda sota la gestió de l’IVF i són aplicables, les normes 
de rendició de comptes, de control, previstes en la llei 1/
(inintel·ligible) ... L’objectiu d’eixos fons és afegir fluïdesa i 
capil·laritat a la distribució dels recursos que la Unió Europea 
posa a la nostra disposició per a finançar pimes, fomentar 
l’emprenedoria a la nostra comunitat, i ajudar les persones 
aturades a retornar a la seua activitat .

Venim d’una etapa, com vosté ha dit molt bé, sota els anteriors 
governs de La Generalitat, en què els diners europeus acabaren 
bloquejats perquè no estava clar on anaven . Ahir mateix, la 
secretària d’estat i investigació ens felicitava perquè som . . ., 
estàvem inaugurant un institut d’alta tecnologia de sistemes 
biològics creuats, en què ens deia que la Comunitat Valenciana 
és la quarta comunitat autònoma d’Espanya pel retorn respecte 
dels fons europeus que s’invertixen en temes d’investigació .

Per tant, estem en la línia, complementàriament al que vosté 
planteja i que ara continuaré explicant-li . Però és important 
com des de fora ens miren d’una altra manera, diríem, des 
que estem governant en La Generalitat . La quarta comunitat 
autònoma per retorns respecte dels fons europeus en 
investigació, en R+D, concretament .

Ara, acabe de dir, estem revertint la situació . Hem alçat els 
bloquejos, hem aconseguit una execució quasi total dels 
fons europeus, del període 2007-2013, malgrat l’entrebanc 
d’haver de certificar un bon grapat de despeses executades 
pels anteriors governs, i hem sigut seleccionats, per part de 
la comissió, junt amb Andalusia, Llombardia i Piemont, per a 
participar en eixe projecte de bones pràctiques en l’àmbit de 
l’economia social .

I juntament amb les mesures de transparència i control de la 
despesa pública que ja hem posat en marxa, la col·laboració 
d’intermediaris financers i d’inversors privats ajuda a 
l’eficiència i l’objectivitat en la canalització dels recursos a 
l’economia i la societat per la via del crèdit .

Per això, la gestió dels nous fons es basarà en un acord 
de finançament on s’establiran les normes específiques 
de funcionament, gestió, control, règim jurídic, estratègia 
d’inversió, relacions entre les parts . Tot amb un àmbit 
temporal d’actuació fins al 2023 encara que amb els retorns 
dels préstecs pot estendre’s més enllà .

La previsió és que tots dos fons estiguen en funcionament 
abans que acabe el primer trimestre d’enguany, una volta 
signats els acords de finançament i totes les aportacions de 
capital provinents dels pressupostos de La Generalitat .
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Quant al contingut, en el cas de fons nodrits pel Feder, 
canalitzarà els recursos fins dins de les dues prioritats, que ja 
els he plantejat: donar suport a l’emprenedoria innovadora i 
de base tecnològica i donar suport a les empreses mitjançant 
el desenvolupament de serveis avançats perquè puguen 
guanyar en competitivitat, com vosté molt bé ha apuntat .

Per a aquestes prioritats es preveuen inversions de 29 i 96 
milions d’euros respectivament en el període 2018-2023, 
focalitzant-les en els nínxols on el sistema financer per ell 
mateix no entra en funcionament, com ara, per exemple, 
projectes empresarials innovadors, especialment de base 
tecnològica, projectes de xicotetes i mitjanes empreses amb 
potencial de creiximent internacional, o projectes d’accions 
de transferència de coneiximent que, entre altres coses, 
es poden permetre aprofitar millor el nostre potencial 
investigador .

D’esta manera, el fons disposarà d’instruments específics, 
préstecs participatius, préstecs subordinats, capital de risc 
de llavor i capital risc d’expansió . Pel que fa al fons que es 
nodrirà amb recursos del programa operatiu, fons socials, 
està previst que canalitze una inversió de 10 milions d’euros 
a través de microcrèdits que podran finançar fins al 90% de 
les necessitats de creació d’un nou projecte empresarial . En 
este cas, els recursos aniran dirigits a aturats, prioritzant els 
col·lectius amb més dificultats per a trobar ocupació, com són 
els majors de quaranta-cinc anys, les dones i les persones amb 
baixa formació .

En resum, una vegada més, este Consell posa l’accent on 
toca, en prioritzar les persones, el teixit empresarial valencià, 
deixar palés el seu tarannà europeista i passar pàgina a l’etapa 
de corrupció, balafiament i pràctiques negligents.

El senyor vicepresident segon:

Gràcies . . .

Gràcies, senyor conseller . (Aplaudiments)

Senyories, passaríem ara a la formulació de la pregunta 
1 .252, per la diputada Mireia Mollà, del Grup Parlamentari 
Compromís al conseller d’Hisenda i Model Econòmic .

Senyora Mollà . . .

La senyora Mollà Herrera:

Gràcies, senyor vicepresident .

Senyor conseller, la pregunta que li plantegem Compromís 
és quines mesures ha previst la conselleria per a recolzar 
l’Estratègia de desenvolupament urbà sostenible i 
integrat, EDUSI . Jo crec que cal explicar el que vostés 
estan fent precisament en este àmbit, perquè si bé és cert 
que gràcies al govern del botànic se va, per fi, introduir 
un element importantíssim cap als municipis, com era el 
fons de cooperació, un acord no solament en el mateix 
Estatut d’autonomia sinó que en l’any 1999, no?, tots els 
municipis van acordar que La Generalitat impulsaria i, per 

tant, posaria econòmicament fons per als municipis, per a 
l’autonomia municipal, el fons de cooperació, doncs no va 
ser fins que va arribar este govern qui va introduir una línia 
per a desenvolupar polítiques en els municipis, a més, no 
condicionada, és a dir, donant-los l’autonomia suficient als 
municipis per a desenvolupar projectes que consideraven 
prioritaris sense cap tipus d’encotillament ni de teledirecció 
per part del govern valencià .

Açò, pràcticament, és de veres que són uns fons, que és una 
estratègia europea, que són recursos econòmics que posa 
Europa, però té una filosofia que vostés han introduït, que 
altres comunitats autònomes no han introduït i que jo crec que 
és necessari que vostés l’expliquen . Perquè són vostés l’única 
comunitat autònoma que ha posat dintre d’eixes estratègies 
municipals dels EDUSI fons propis del seu programa, del 
programa Feder propi de la Comunitat Valenciana a disposició 
d’estos projectes perquè hi haguera major quantitat de 
recursos cap als municipis en els projectes que plantejaven . A 
més, projectes que no són «pelotassos» ni són grandes eventos 
ni són la política dels vint últims anys del govern del Partit 
Popular, que no solament compartien a nivell autonòmic i 
(inintel·ligible)  . . . sinó també passava en alguns municipis . No . 
Són projectes concrets per a fer ciutats molt més intel·ligents, 
ciutats sostenibles, ciutats o pobles inclusius, és a dir, van 
dirigits a projectes socials, mediambientals i del segle XXI .

És important el que s’ha fet fins ara, és a dir, hi han hagut dos 
convocatòries, la primera de 83 milions d’euros; la segona, de 
35,6 milions d’euros . És a dir, un total, en eixes dos primeres 
convocatòries, on quinze municipis han obtingut bons 
recursos per a fer projectes . D’eixos 118,6 milions d’euros, 40 
milions d’euros van eixir dels fons propis Feder de la Comunitat 
Valenciana perquè vostés van decidir augmentar eixos fons, 
que el ministeri destinava, en este cas, als nostres municipis, 
doncs, per a enfortir i que hi haguera més possibilitats . Estem 
parlant de municipis d’entre vint i cinquanta mil habitants, que 
poden obtindre fins a cinc milions d’euros; d’entre cinquanta 
mil i cent mil, que poden obtindre fins a deu milions d’euros, 
per als seus projectes i, de més de cent mil habitants, que 
poden obtindre fins a quinze milions d’euros. He de dir-li que 
el meu municipi, juntament amb València, som els municipis 
que hem obtingut 15 milions d’euros perquè hem fet unes 
grans estratègies .

A més he de dir-li també una cosa important: quan parlem 
de municipalisme parlem també en un context molt 
complicat . L’autonomia local, la capacitat de fer projectes, 
d’obres, d’inversió, etcètera, precisament per a fer ciutats 
més intel·ligents, més sostenibles i més inclusives, estem 
amb grans dificultats. I, per tant, els fons de cooperació i els 
projectes d’EDUSI són moltes vegades les úniques inversions 
que podem fer més enllà del que són despeses corrents que 
pot tindre un ajuntament . Per tant, són fonamentals .

Ara bé, arriba la tercera convocatòria, el ministeri destinarà 
14,3 i vostés superaran el ministeri posant fons propis de 
14,6 milions d’euros . Per tant, jo . . ., m’agradaria que vostés 
explicaren açò, que vostés digueren i comptaren què és el 
que ha passat . I li demanaria una cosa . Una, saben vostés que 
els municipis han de posar l’altra meitat . M’agradaria que la 
direcció general poguera ajudar els municipis per si tenen 
alguna dificultat a l’hora de desenvolupar estos fons.


